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Introducció
En els últims anys hi hagut un augment molt significatiu dels TACs abdominal que es sol·liciten des del servei
d'Urgències més enllà de l'ecografia.
Objectiu
Avaluar el número de TACs abdominals que es realtizen a un servei d'Urgències després d'haver realitzat una
ecografia abdominal. I quants dels TACS abdominals realitzats es consideren ben indicats.
Metodologia:
Es va realitzar un anàlisi retrospectiu de TACs abdominals sol·licitats a un Servei d'Urgències Hospitalaris
durant el 2023. Dels 1541 TACs abdominals realitzats entre el gener i el juliol de 2023, es van analitzar 450 per
aconseguir una potència estadística del  80% i una precisió o marge d'error del 5%.
Resultats:
Dels 450 TACs analitzats, en un 17,7% dels casos es va realitzar una ecografia abdominal prèvia que havia
estat informada com a normal. en el 51,8% dels casos. Els TAcs realitzats després d'una ecografia van ser
patològics en un 15% dels casos. El TAC abdominal es va considerar que estava ben indicat en el 88.3% dels
casos (395 casos).
Conclusions:
L'ecografia és un bon element de cribratge abans de realtizar un TAC abdominal que pot suposar un augment
d'irradiació per als pacients. Tot i això, la majoria de TACs abdominal sol·licitats des del Servei d'Urgències
estan ben indicats.


